

## BUREAU DU SECRÉTAIRE.

Il a plu à Son Honneur le LIEUTENANT-GOUVERNEUR, par commission en date du 9 avril 1896, d'établir une cour pour la décision sommaire des petites causes pour la paroisse de Saint-Jean de Wickham, dans le comté de Drummond, et de nommer MM. Victor Gatinéau, cultivateur ; Michel Léonard, marchand ; Joseph Lafrance, marchand ; Joseph Hormisdas Paquin, marchand ; Léon Boisvert, forgeron, et Michel George Tooney, cultivateur, commissaires de la dite cour.

LOUIS P. PELLETIER,  
Secrétaire de la province.

2235

## Proclamations

Canada, }  
Province de } J. A. CHAPLEAU.  
Québec. }  
(L. S.)

VICTORIA, par la Grâce de Dieu, Reine du Royaume-Uni de la Grande-Bretagne et d'Irlande, Défenseur de la Foi, etc., etc., etc.

A tous ceux à qui ces présentes parviendront ou qu'icelles pourront concerner—SALUT :

## PROCLAMATION.

TH. CHASE CASGRAIN, } **A**TTENDU que C. Nar-  
Proc. Genl. } cisse Hamel, secré-  
taire des commissaires dûment nommés pour les fins du chapitre premier du titre neuf des statuts refondus de la province de Québec, dans et pour le diocèse catholique romain de Québec, dans Notre province de Québec, tel que canoniquement reconnu et érigé par les autorités ecclésiastiques, a, sous l'autorité des dits statuts, transmis au lieutenant-gouverneur de Notre dite province de Québec, son certificat constatant qu'aucune opposition n'a été produite à son bureau contre la reconnaissance civile du décret canonique de l'autorité épiscopale du dit diocèse, et aussi ce décret canonique avec la description technique dans lesquels sont décrites et déterminées les limites et bornes qu'il est le plus convenable d'assigner à la paroisse de Sainte-Christine, dans le comté de Portneuf, dans le dit diocèse susdit, comme suit, savoir :

Tout le territoire situé dans le comté de Portneuf, comprenant une étendue de terrain d'environ six milles et demi de largeur moyenne (du sud-ouest au nord-est) sur à peu près neuf milles de profondeur (du sud-est au nord-ouest), et il est borné comme suit, savoir :

Au nord-ouest partie par la ligne qui sépare les rangs C et IV du cinquième (Ve) rang du canton Colbert, dans la dite paroisse de Saint-Raymond, et partie par une ligne droite traversant dans sa largeur la seigneurie de Perthuis et joignant d'un côté l'extrémité sud-ouest de la dite ligne séparative des susdits rangs de Colbert, et de l'autre le coin est du canton Montauban, qui est aussi le coin nord du canton Alton.

Au sud-est par une ligne brisée formée comme suit : 1° dans la paroisse de Saint-Basile, de chacune des lignes séparatives des lots Nos. 341 et 342, 377 et 378, du cadastre officiel de cette paroisse, d'une partie de la ligne qui sépare le rang Sainte-Anne, sud-ouest du rang Saint-Joseph (fief Jacques-Cartier), de la ligne séparant les lots Nos. 491 et 492 du même cadastre, et d'une partie de la ligne qui divise la seigneurie de Perthuis du fief St-Joseph et qui forme en même temps la limite entre les paroisses de Saint-Basile et de Notre-Dame de Portneuf ; 2° dans la paroisse de Notre-Dame de Portneuf, de la ligne de division des lots Nos. 534 et 535 du cadastre de cette paroisse, de partie de la ligne qui sépare le

## SECRETARY'S OFFICE.

His Honor the LIEUTENANT GOVERNOR has been pleased, by commission dated the 9th of April, 1896, to establish a court for the summary trial of small causes for the parish of Saint Jean de Wickham, in the county of Drummond, and to appoint Messrs. Victor Gatinéau, farmer ; Michel Léonard, merchant ; Joseph Lafrance, merchant ; Joseph Hormisdas Paquin, merchant ; Leon Boisvert, blacksmith, and Michel George Tooney, farmer, commissioners of the said court.

LOUIS P. PELLETIER,  
Provincial secretary.

2236

## Proclamations

Canada, }  
Province of } J. A. CHAPLEAU.  
Quebec. }  
(L. S.)

VICTORIA, by the Grace of God, of the United Kingdom of Great Britain and Ireland, QUEEN, Defender of the Faith, &c., &c., &c.

To all to whom these presents shall come or whom the same may concern—GREETING.

## PROCLAMATION.

TH. CHASE CASGRAIN, } **W**HEREAS C.  
Atty. General. } Narcisse Hamel,  
secretary of the commissioners duly appointed for the purposes of chapter first of title nine of the revised statutes of the province of Quebec, in and for the roman catholic diocese of Quebec, in Our province of Quebec, canonically acknowledged and erected by the ecclesiastical authorities, has, under the authority of the said statutes, transmitted to the lieutenant governor of Our said Province of Quebec, his certificate shewing that no opposition has been filed in his office to the civil recognition of the canonical decree of the bishop of the said diocese, and also the said canonical decree with the technical description in which are described and declared the limits and boundaries which is the most expedient to be assigned to the parish of Sainte Christine, in the county of Portneuf, in the said diocese aforesaid, to be as follows, that is to say :

All the territory situate in the county of Portneuf, comprising a tract of territory of about six miles and a half in average width (from south west to north east) by about nine miles in depth (from south east to north west) and it is bounded as follows, to wit :

On the north west partly by the line which separates ranges C and IV of the fifth (V) range of the township Colbert, in the said parish of Saint Raymond, and partly by a straight line crossing in its width the seigniorie of Perthuis and adjoining on one side the south west extremity of the said line separating the said ranges of Colbert, and on the other side the east corner of the township Montauban, which is also the north corner of the township Alton.

On the south east by a broken line composed as follows : 1° In the parish of Saint Basile, of each of the boundary lines of lots Nos. 341 and 342, 377 and 378, of the official cadastre of that parish, of a part of the line which separates the Sainte Anne range south west of the range Saint Joseph (fief Jacques-Cartier), of the line separating lots Nos. 491 and 492 of the same cadastre, and of a part of the line which divides the seigniorie of Perthuis from the fief Saint Joseph, and which forms at the same time the limit between the parishes of Saint Basile and Notre Dame de Portneuf. 2° In the parish of Notre Dame de Portneuf, of the division line of lots Nos. 534 and 535, of the cadastre of that parish, of

rang B d'avec le septième rang, de la ligne séparative des lots Nos. 486 et 487 du cadastre, d'une partie de la ligne qui divise les rangs VI et VII, de la ligne entre les lots Nos. 465 et 466 du cadastre, d'une partie de la route qui se trouve entre les cinquième et sixième rangs de la ligne séparative des lots Nos. 434 et 435 du cadastre, d'une partie de la route située entre les quatrième et les cinquième rangs, enfin de la ligne séparative des lots Nos. 388 et 389 du cadastre.

Au nord-est par la ligne qui divise les lots Nos. 39 et 40 de l'arpentage primitif du quatrième rang du canton Colbert, et dans le même alignement, la ligne ou limite sud-ouest de la seigneurie de Bourg-Louis.

Au sud-ouest par la limite nord-est de la paroisse de Saint-Alban, c'est-à-dire par la ligne qui sépare la seigneurie de Perthuis d'avec le canton Alton, et la même ligne qui sépare les seigneuries de Portneuf et de Deschambault.

A CES CAUSES, Nous avons confirmé, établi et reconnu, et par les présentes confirmons, établissons et reconnaissons les limites et bornes de la paroisse de SAINTE-CHRISTINE ci-dessus décrites ;

Et Nous avons ordonné et déclaré, et par les présentes ordonnons et déclarons que la paroisse de SAINTE-CHRISTINE, décrite comme susdit, sera une paroisse pour toutes les fins civiles, en conformité des dispositions des susdits statuts.

De tout ce que dessus tous Nos féaux sujets et tous autres que les présentes pourront concerner, sont requis de prendre connaissance et de se conduire en conséquence

EN FOI DE QUOI, Nous avons fait rendre nos présentes Lettres Patentes, et à icelles fait apposer le grand Sceau de Notre Province de Québec : TÉMOIN, Notre Fidèle et Bien-Aimé l'honorable JOSEPH ADOLPHE CHAPLEAU, membre de Notre Conseil Privé pour le Canada, Lieutenant-Gouverneur de la dite Province de Québec.

A Notre Hôtel du Gouvernement, en Notre Cité de Québec, dans Notre dite Province de Québec, ce DIXIÈME jour du mois d'AVRIL, dans l'année de Notre-Seigneur, mil huit cent quatre-vingt-seize, et de Notre Règne la cinquante-neuvième.

Par ordre,

LOUIS P. PELLETIER,  
Secrétaire de la province.

2237

Canada,  
Province de  
Québec.  
(L. S.)

J. A. CHAPLEAU.

VICTORIA, par la Grâce de Dieu, Reine du Royaume-Uni de la Grande-Bretagne et d'Irlande, Défenseur de la Foi, etc., etc., etc.

A tous ceux à qui ces présentes parviendront ou qu'icelles pourront concerner—SALUT :

#### PROCLAMATION.

TH. CHASE-CASGRAIN, )  
Proc. Général. ) **A**TTENDU que MM. Wenceslas LaRue et Cyprien Labrèque, trois des commissaires dûment nommés pour les fins du chapitre premier du titre neuf des Statuts refondus de la province de Québec, dans et pour le diocèse catholique romain de Québec, dans Notre province de Québec, tel que canoniquement reconnu et érigé par les autorités ecclésiastiques, ont, sous l'autorité des susdits statuts, fait un rapport de leur opinion au lieutenant-gouverneur de Notre dite province de Québec, accompagné d'un *procès-verbal* de leurs procédés, par lequel ils décrivent et déterminent les limites et bornes de cette partie de la paroisse de Sainte-Croix, dans le comté

part of the line which separates range B from the seventh range, of the dividing line of lots Nos. 486 and 487 of the cadastre, of a part of the line which divides the ranges VI and VII, of the line between lots Nos. 465 and 466 of the cadastre, of a part of the by-road which is between the fifth and sixth ranges of the line separating lots Nos. 434 and 435 of the cadastre, of a part of the by-road situated between the fourth and fifth ranges, lastly of the dividing line of lots Nos. 388 and 389 of the cadastre.

On the north east by the line which divides lots Nos. 39 and 40 of the primitive survey of the fourth range of the township Colbert, and in the same alignment, the south west line or limit of the seignory of Bourg Louis.

On the south west by the north east limit of the parish of Saint Alban, namely, by the line which separates the seignory of Perthuis from the township Alton, and the same line which separates the seignories of Portneuf and of Deschambault.

NOW KNOW YE, that We have confirmed, established and recognized, and by these presents do confirm, establish and recognize the aforesaid limits and boundaries of the parish of SAINTE CHRISTINE aforesaid ;

And We have erected and declared, and by these presents do erect and declare the said parish of SAINTE CHRISTINE, to be a parish for all civil purposes, agreeably to the provisions of the aforesaid statutes.

Of all which Our loving subjects and all others whom these presents may concern, are hereby required to take notice and to govern themselves accordingly.

IN TESTIMONY WHEREOF, We have caused these Our Letters to be made Patent and the Great Seal of Our Province of Quebec, to be hereunto affixed : WITNESS, Our Trusty and Well Beloved the Honorable JOSEPH ADOLPHE CHAPLEAU, member of Our Privy Council for Canada, Lieutenant Governor of the said Province of Quebec.

At Our Government House, in Our City of Quebec, in Our said Province of Quebec, this TENTH day of the month of APRIL, in the year of Our Lord, one thousand eight hundred and ninety-six, and in the fifty-ninth year of Our Reign.

By command,

LOUIS P. PELLETIER,  
Provincial secretary.

2238

Canada,  
Province of  
Quebec.  
(L. S.)

J. A. CHAPLEAU.

VICTORIA, by the Grace of God, of the United Kingdom of Great Britain and Ireland, Queen, Defender of the Faith, &c., &c., &c.

To all to whom these presents shall come or whom the same may concern—GREETING :

#### PROCLAMATION.

TH. CHASE CASGRAIN, { **W**HEREAS Messrs. Atty.-General. { Paul Ernest Smith, Wenceslas LaRue and Cyprien Labrèque, three of the commissioners duly appointed for the purposes of chapter first of title nine of the Revised Statutes of the province of Quebec, in and for the roman catholic diocese of Quebec, in Our province of Quebec, canonically acknowledged and erected by the ecclesiastical authorities, have, under the authority of the said statutes, made to the lieutenant governor of Our said province of Quebec, a return of their opinion, with a *procès-verbal* of their proceedings, by which they describe and declare the limits and boundaries of that certain part of the parish of Sainte Croix, in the county of Lotbinière, in the said